
Tarih – Saat : 05.12.2008 – 18.00 / 20.00 

Yer : Büyükşehir Belediyesi Encümen Salonu 

Konuşmacı olarak Milli Prodüktive Merkezi Bölge müdürü Sn Mustafa BALABAN’ın ve 
konuk olarak Sn. Fatma Servet KUDAY’ın bulunduğu toplantı başkan tarafından açıldı. 
Konuklar tanıtıldı. 

Başkan tarafından gündem okundu ve gündeme ilave olup olmadığı soruldu. Sekreter 
bir önceki toplantı tutanağını okudu ve onaylandıktan sonra, grubumuza gelen diğer 
yazıları okudu. 

Başkan Kemal KÜÇÜKCAN geçen toplantıdan sonraki gelişmeler hakkında bilgi verdi. 

Başkan Kemal KÜÇÜKCAN’ın önerisi ve katılımcılarında onayıyla Sn. Fatma Servet 
KUDAY’ın Eğitim Çalışma Grubu üyeliğine kabulüne karar verildi. 

Sn. Fatma Servet KUDAY Başkanında yer aldığı Okul Öncesi Eğitim Alt Çalışma 
grubuna dahil edildi. 

Kemal KÜÇÜKCAN : 2.Rapor için geçen toplantıda alt çalışma gruplarına dağıttığı 
kendi çalışmalarından da yararlanarak hazırlanmasını istediği raporlar hakkında 
E.Ç.Temsilcilerine sırasıyla söz verdi 

OKUL ÖNCESİ EĞİTİM ALT ÇALIŞMA GRUBU Adına, 

Fatma Servet KUDAY : Bu konuda başkandan aldığım 1. Eğitim Çalışma Grubu 
raporunu okudum.Önümüzdeki toplantı alt çalışma grubu toplantılarına katılarak 
raporu sunacağım.Zaten Kemal KÜÇÜKCAN’ın yeni çalışmaları elime bugün geçti. 

MESLEKİ EĞİTİM ALT ÇALIŞMA GRUBU adına, 
İbrahim ERBALCI : Henüz komitemiz toplanamadı,toplanınca raporumuzu sunacağız 
,dedi. 

ÖZEL EĞİTİM(Engelliler) ALT ÇALIŞMA GRUBU adına 
Osman KURTGÖZ : Kemal Küçükcan ile birlikte Engellilerle ilgili çalışmalara devam 
ediyoruz.Raporumuzu hazırladık,sunmak için diğer grupların raporları ile birleştirmek 
için bekliyoruz. 

ÖRGÜN EĞİTİM ALT ÇALIŞMA GRUBU adına, 
Grubu temsil eden üye toplantıda bulunmadığından herhangi bir bilgi alınamamıştır. 

ÖZEL ÖGRETİM ALT ÇALIŞMA GRUBU adına, 
Murat KÖYLÜOGLU :Bu konuda bilgilerin Ahmet TILFARLIĞİL’de olduğunu gelemediği 
için temsilen konuştuğunu söyledi. 

YAYGIN EĞİTİM ALT ÇALIŞMA GRUBU adına, 



Zerrin SÖYLEMEZ : Toplantı yapamadıklarını ancak yazılı rapor sunamayacaklarını 
şuan ,fakat sözlü bir şeyler söylemek istediklerini dile getirdi.  

Celal KARTAL : Toplantı yapamadıklarını ancak yazılı rapor sunamayacaklarını,fakat 
sözlü bir şeyler söylemek istediklerini dile getirerek 

Halk Eğitim merkezi müdürlüklerinin fiziki yapısı yeterli değildir.Acilen Halk eğitim 
binaları inşa edilmelidir.Halk Eğitim bünyesinde çeşitli kurslar verilmeye devam 
ediliyor.Belediyelerce de mahalle evlerinde, Halk Eğitim işbirliğinde çeşitli kurslar 
verilmeye başlanılmıştır.Okullarımızda yeterli sayıda boş derslik yoktur.Boş dersliği 
bulunan okullarımızda ise halk eğitim kursları devam etmektedir.Hafta sonu ve gece 
ise okullarda ;yeterli personel bulunmadığından halk eğitimce kurslar yeterince 
verilememektedir. 

Halk eğitim bünyesinde açık ilköğretim,açık lise iş ve işlemleri yapılmadığından dolayı 
yeterince kurslara önem verilmemektedir. 

Halk eğitimin işbirliğini artırmak için personel takviyesi yapılmalıdır.Araç – Gereç 
donanımı ile zenginleştirilmelidir.dedi. 

Celal KARTAL Ayrıca, Bşk. Kemal Küçükcan’a Arsa ve Derslik konusunda hazırlanan 
raporun 

Alt çalışma grubu çalışmalarını ve diğer kurumlardan gelen bilgileri beklemeden Milli 
Eğitim Müdürlüklerine ve ilgili kurumlara iletilmesinin çok yararlı olacağını 
düşünüyorum,dedi. 

Toplantıya daha sonra katılan Eyyüp ÖZCAN çalışmaları zaman geçirmeden ilgili 
kurumlarla paylaşalım, daha sonrada basın açıklamalarını yapalım dedi. 

Katılımcılar Eğitimin devamlı gündemde kalması ve Eğitim Seferberliği adına diğer 
kurum ve kuruluşlarla (Üniversite,Sanayi odası,Ticaret Odası,Sivil Toplum Kuruluşları 
vb.) birlikte bir an önce ve sürekli bir organizasyonla aktiviteler gerçekleştirelim. dedi. 

Başkan daha sonra konuk konuşmacı Milli Prodüktive Merkezi Bölge Müdürü Mustafa 
BALABAN’a başkan Kemal KÜÇÜKCAN Kent Konseyi eğitim çalışma grubumuna 
göstermiş olduğu ilgiye çok teşekkür ederek konuşmasını yapmak üzere söz verdi. 

Konuşmacı Mustafa BALABAN Milli Prodüktive merkezinin Gaziantep’te Eğitimde 
Verimsizliğin Nedenlerinin Araştırılmasının sonuçları ile ilgili çarpıcı açıklamalarda 
bulundu. 

Genel değerlendirmeler ve Öneriler hakkında bilgiler verdi. 

GENEL DEGERLENDİRMELER 

•Okulların Fiziki Yetersizliği ilgili 
•Öğretmen ve İdaricilerle ilgili 



•Öğrencilerle İlgili 
•Velilerle İlgili değerlendirmelerde, bulundu. 
ÖNERİLER OLARAKTA ; 

Gelişmiş toplumların temelinde yaygın ve sistemli bir eğitim yapısının olduğu 
görülmektedir.Eğitimli olmak ve başarı en büyük etken olarak görülmektedir. 

Ülkemizde özellikle Cumhuriyetin kuruluşuyla birlikte ülkenin kaderini belirleme 
açısından eğitimdeki yeniliklere bağlı olarak gelişim değişim süreci Türk insanının hem 
görüntüsünü hem dünyaya bakışı açısından değişmiştir. 

Fakat dünyadaki hızlı değişim bireyin yaşadığı her alanda geliştirmesini 
gerektirmektedir. 

Gelişmekte olan ülkemizde Eğitime dayalı her alanda sorunlar yaşamaktadır. 

Yapılan çalışmalarda Gaziantep ilinde Eğitimdeki sorunların birden çok nedenleri 
olduğu tespit edilmiştir.Ekonomik gelişime bağlı olarak insan ilişkileri ,Aile yapısı 
eğitim alanında örgencilerin başarısızlık oranını belirlemede önemli payı olduğu 
gözlenmektedir. 

Bu durumun tamiri içinde yapılması gereken önerilerden başlıkları şunlar ; 

1. İlgili çevrelerin bir araya geldiği geniş katılımlı, uzun soluklu, şuraların yerel 
alanlarda gerçekleştirilmesi,Tespit edilen sorunların çözümüne yönelik, yerel bazdaki 
çevrelerin çözüm önerilerinin bir araya getirildiği dokümanlar oluşturulmalı 

2. Milli Eğitim Müdürlüğü’nün bünyesinde oluşturulmaya çalışılan AR-GE yapısı 
donanımlı hale getirilmeli, teknik ve eleman yönünden zenginleştirilmeli, 

3. Okullarda rehberlik yapısının göstermelik kurum özelliğinden, donanımlı 
elamanlarla (gerekirse dışarıdaki değişik kurumlardan destek alınmalı) çalışan yapılar 
haline getirilmeli, 

4. Şehirdeki eğitim öğretim mantığının sadece seçme sınavlarına endeksli değil, iyi 
vatandaş olmaya katkısı yönünden de ele alınarak yeniden tartışılmaya açılmalı, 

5. Öğrencilerin dünyada olup bitenleri kavramaları, moral değerlerinin yükselmesi, 
başarılarının artması için kendilerinden beklenilenlerin nedenlerinin açıklandığı, sürekli 
etkileşimi gerçekleştirecek sosyal faaliyet alanları oluşturulmalı, 

6. İdareci tayinlerinde yetkinlik ve performans kriterleri dikkate alınmalı, verimlilik 
açısından değerlendirmeler yapılmalı (Örneğin;5 yıl boyunca okulda önceki yıla göre 
kaç öğrenci daha fazla sınavı kazandı gibi), 

7. Anadolu ve Fen Lisesi sayısı arttırılmalı. 



8. Kent Konseyi gibi, yerel yönetimlerle kent halkı arasında bağ olan yapı daha 
donanımlı ve ilgili hale getirilmeli 

9. Öğrencilerin, verimli ders çalışma yöntemleri, zaman yönetimi vb. konularda 
gerektiğinde ilgili yetkin kurumlardan destek almalıdırlar. 

10. Dershane, özel okulların gerekliliği ve eğitim öğretim hayatındaki etkinliklerinin, 
devlet okulları yapısının neresinde olması gerektiğinin eğitim çevrelerince ailelere çok 
iyi anlatılması gerekmektedir. 

11. Öğretmen ve idarecilerin gelişen toplum ilişkisi ve kültürel değişimi iyi tahlil 
etmeleri, öğrenci ve velilerin algılamalarını güçlendirmeleri yönünde katkı sağlanması 
için hizmet içi sürekli eğitilmeli, 

12. Öğrencilerin eğitimine paralel, ailelerin eğitimine yönelik mutlak programlar 
geliştirilmeli, Sosyal Hizmetler İl Müdürlüğü’nün ve Gaziantep Üniversitesi’nin katkıları 
sağlanmalı, ailelerin gelişimi ve çocuklarının yönlendirilmesinde uygulanacak 
tekniklerin hedefleri ortaya konulmalı, başlıklarını söyleyerek konuşmasını son verdi. 

Başkan Kemal KÜÇÜKCAN konuşmasını bitiren Mustafa BALABAN ‘a çok teşekkür 
ederek soru cevap bölümüne geçildi. Bu bölümde daha detaylı ve çarpıcı konular 
tartışıldı. 

Başkan konuk konuşmacı ve katılımcılara katılımlarından dolayı teşekkür ederek 
toplantıya son verdi. 

Kemal KÜÇÜKCAN 
EGİTİM ÇALIŞMA GRUBU BAŞKANI 

 


